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Культурная падзея

пОГляд рЭдаКтара

Наша газета стала размяшчаецца 
на партале http://kamunikat.org/ , дзе 
зацікаўленыя грамадзяне могуць яе 
спампаваць са старонкі: http://kamu-
nikat.org/poklicz_voli.html.
•	 Каб	 атрымліваць	 кожны	

нумар газеты «Поклiч Волi» 
паведаміце	 рэдакцыі	 аб	 гэтым.	 Калі	
не	 жадаеце	 атрымліваць	 газету,	 то	
патэлефануйце.
•	 Рэдакцыя	 «Поклiч	 Волi»		

змяшчае	 бясплатныя	 абвесткі	
чытачоў выдання. Дзеля размяшчэння 
абвесткі	патэлефануйце	ў	рэдакцыю.
•	 Калі	 парушаны	 вашы	 правы	

спажыўца,	 працаўніка,	 то	 даем	
эфектыўныя	 парады	 па	 абароне	
права	 і	 пошуку	 бясплатных	юрыстаў.	
Звяртайцеся на адрас газеты «Поклiч 
Волi».

ЭпідЭмія

Партал твайго раёна: http://vicebskreg.by
СвядОмаСная раСКОліна

на сайце “ нашай нівы”пазнаёміўся з лістом чытача пад назовам “Схадзіце да ўніятаў”. не стану 
пераказваць змест( цікаўныя маюць магчымасць зрабіць гэта самі), але пару заўвагаў выкажу. па-
першае, каментары да тэкста нашмат цікавейшыя за аўтарскія заўвагі, а па-другое, яны выразна 
сведчаць пра гранічны раскол тутэйшага грамадства, які ў кожную гістарычную эпоху мае сваю, 
уласцівую часу афарбоўку.

І самае галоўнае: сённяшні  раскол 
выспявае не столькі на рэлігійным, 
колькі на агульнасвядомасным грунце, 
які залежыць наўпрост ад асабістага 
стаўлення да моўнага пытання і 
нацыянальнага самаўсведамлення. 
Размова жпра рэлігійную 
арыентаванасць толькі зацямняе 
сутнасць справы. Ідзіце да ўніятаў – 
наведайце праваслаўных, завітайце 
да рыма-каталікоў – шыбуйце да 
пратэстантаў, заставайцеся паганцамі 
…

Толькі выбар гэты адбудзецца не 
раней за вашуюсамаідэнтыфікацыю, 
калі, канечне, ваш прыход у царкву ці 
касцёл не быў вызначаны ў дзяцінстве 
вашымі бацькамі ці традыцыяй. Але 
ж трэба ўсведамляць, што нават 
праблема рэлігійнага выбару ляжыць 
тут на куды большай глыбіні: на глыбіні 
выбару паміж заходнім і ўсходнім 
светаўспрыманнем.

Не стану апісваць чым той Захад ад 
таго Ўсходу розніцца, тут кожны мае 
свае аргументы, але некалькі прыкладаў 
прывяду.

У гэтым годзе ў рэйтынгу 50 самых 
дарагіх кампаній свету не засталося 
расійскіх, не кажучы ўжо пра 
беларускія.«Газпрам» — самы буйны 
расійскі канцэрн— заняў толькі 57 месца 
ў FT Global 500, штогоднім рэйтынгу 
самых дарагіх кампаній свету. За год 
газавая манаполія страціла адразу 26 
пазіцый, а першае месца ў рэйтынгу, 
як і годам раней, заняла амерыканская 
Apple.

На другім месцы па-ранейшаму 
знаходзіцца нафтавая ExxonMobil, а на 
трэцім апынуўся інвестфонд Berkshire 
Hathaway Уорэна Бафета. А ўсяго ў 
дзясятцы апынуліся толькі дзве кампаніі 
не з ЗША( PetroChina і швейцарская 
Nestlе).

І вось яшчэ адзін прыклад, як 
паведамляе dt.ua. кіраўнік РПЦ патрыярх 
Кірыл прыбудзе ў Кіеў на святкаванне 
1025-годдзя Хрышчэння Русі ўвечары 
ў пятніцу, 26 ліпеня, “ на спецыяльным 
браніраваным літарным цягніку”.

У гэты ж час кіраўнік Рымска-
каталіцкай царквы абураецца з нагоды 
залішняй засцярогі падчас яго візіта 

ў Бразілію. З аэрапорта ў цэнтр Рыма 
Папу Францыска прывезлі ў звычайным 
аўтамабілі сямейнага тыпу, а  ў цэнтры 
Рыа-дэ-Жанейра, Францыск перасеў у 
адмысловы "папамабіль" з адкрытым 
верхам, хаця бразільскія службы 
бяспекі прасілі Папу перасоўвацца 
на браняваным "папамабілі", аднак ён 
адмовіўся ад гэтага.

Як бачна з прыведзенага, і як казаў 
Кіплінг: “Запад есть Запад, Восток 
есть Восток, и вместе им никогда не 
сойтись”...

Таму любая эканамічная, палітычная, 
рэлігійная спрэчка – гэта ўсяго 
толькі зацямненне свядомаснанай 
расколіны;расколіны, якая праходзіць 
праз Беларусь, праз нашыя сем’і, праз 
душы нашых сваякоў, знаёмых…

І зараз для тутэйшага народа існуе 
адзіная суперпраблема – пераадоленне 
гэтай расколіны. Але ж нягледзячы на 
існаванне праблемы, пераадольваць 
яе пакуль ніхто не збіраецца. Адсюль 
– усе нашыя праблемы, праблемы 
нявызначанасці.

рэдактар

Калектыўны ліст падпісалі 40 чалавек. 
Зварот вымушаны, бо цягам некалькіх 
апошніх гадоў віцебскія ўлады не далі 
ніводнага дазволу на правядзенне 
ніводнага мітынгу альбо пікету. 

Пры гэтым, калі было немагчыма 
адмовіць адразу, не парушаючы 
дзеючыя прававыя акты, дык 
на шляху заяўнікаў уставалі УУС 
Віцебскага аблвыканкаму і раённыя 

Жыхары віцебску звярнуліся ў аблвыканкам з заявай аб змяненні парадку прыняцця рашэнняў аб 
правядзенні масавых мерапрыемстваў у горадзе.

рашЭнне ГарвыКанКаму №881 муСіць быць зменена

Катлаван знаходзіцца ў пары 
дзясяткаў метраў ад прасёлкавай 
дарогі, на якую вецер даносіць смурод 
трупаў жывёлаў, якія раскладаюцца. 
Шлях да месца пахавання свіней 
перакрывае імправізаваны шлагбаўм 
з ляшчыны.

Па нейкай прычыне яму засыпаць не 
сталі, побач засталася куча выкапанай 
зямлі вышэй чалавечага росту. Як 
відаць, парэшткі жывёлаў толькі злёгку 
прысыпалі тонкім пластом пяску, што 
змылі дажджы, якія прайшлі нядаўна. 
Зараз у лужыне на дне ямы плавае 
раздутая велізарная свіння, а тут і там 
тырчаць то рыла, то капыт. На гнілой 
плоці -лічынкі нейкіх насякомых.

Згодна з дзеючым у Беларусі 
«Ветэрынарна-санітарнымі правіламі 

пахавання і знішчэння трупаў жывёлаў» 
пры іхняй гібелі  у вялікай колькасці 
ад заразных хваробаў і немагчымасці 
дастаўкі іх да жывёльныя могільнікі 
дапускаецца іх пахаванне ў іншых 
месцах. Аднак такая яма павінна быць 
не толькі засыпаная вынятай зямлёй, 
але і над ёй павінен быць насыпаны 
курган вышынёй не менш за паўметра. 
Акрамя таго дно ямы павінна быць 
засыпана хлоркай або іншымі сродкамі, 
якія змяшчаюць хлор. Трупы жывёлаў 
таксама павінны быць абсыпаць гэтым 
рэчывам, а перад пахаваннем ў іх 
выкрываецца брушная паражніну, каб 
не адбылося самаадвольнае ўскрыццё 
магілы з-за газаў, якія сабраліся.

На краю ямы карэспандэнт «ННВ» 
выявіў Нявыкарыстаную ўпакоўку 

96% парафармальдэгіда і паў-пустую - 
каустычнай соды. Відавочна, менавіта 
гэтыя рэчывы выкарыстоўвалі для 
дэзінфекцыі пры пахаванні трупаў 
свіней, знішчаных з-за ўспышкі АЧС 
ў Віцебскай раёне. Такія ж упакоўкі 
бачныя і на дне катлавана.

Пах  свіных трупаў, якія раскладаюцца, 
можа прыцягнуць да здыхляціны, 
напрыклад, дзіка, у рацыён якога 
ўваходзяць дробныя жывёлы і падаль. 
За ноч статак дзікоў здольны здзейсніць 
пераход у 5 кіламетраў, такім чынам, 
з'еўшы астанкі чумных суродзічаў 
(іх нават адкопваць не прыйдзецца), 
кабаны ўжо праз пяць сутак могуць 
быць у Расіі - на тэрыторыі Смаленскай 
вобласці.

Сяржук Серабро

недалёка ад віцебска, прыкладна ў 5 кіламетрах ад вёскі яроміна, на адлегласці менш за 25 кіламетраў 
ад мяжы з расіяй выяўлена незакапаная яма са свіннямі, знішчанымі ў навакольных вёсках з-за ўспышкі 
афрыканскай чумы.

пад віцебСКам ўСплылі чумныя Свінні

Установа новага фармату 
павінна стаць сінтэзам музычнага і 
харэаграфічнага мастацтваў, асноў 
фальклору, этнаграфіі і краязнаўства, 
садзейнічаць павышэнню культурнага 
ўзроўню насельніцтва, прапагандзе 
народных традыцый, рамёстваў, а 
таксама ўздыму прэстыжу беларускай 
нацыянальнай культуры сярод 
моладзі, адраджэнню духоўных 
каштоўнасцяў.

Па словах Аляксандры Байдаковай, 
навучанне ў школе прадугледжана як 
для моладзі, так і для дарослых. Тут 
кожны знойдзе справу па душы. Вучні 
этнашколы змогуць выбраць сабе 
занятак па інтарэсах, ды рэалізаваць 
свае творчыя здольнасці.

Народныя рамёствы і 
дэкаратыўна-прыкладная творчасць 
будуць прадстаўлены салома-і 
лозапляценнем, керамікай, вышыўкай, 
выцінанкай і ткацтвам. Музыкаў 
збяруць класы гульні на цымбалах, 
гармоніку, дудцы, скрыпцы і іншых 
інструментах. Народныя песні і танцы 
- яшчэ адзін з кірункаў дзейнасці 
Мазалаўскіх этнографаў. Паралельна 
з творчасцю будзе весціся праца па 
вывучэнні роднага краю, культурна-
бытавых асаблівасцяў і духоўнай 
культуры белпрусаў.

www.pridvinje.by/2013/07

у мазалава на базе мясцовай 
установы культуры плануюць 
адкрыць этношколу. тут 
будуць рыхтаваць удзельнікаў 
фальклорных калектываў, 
майстроў-рамеснікаў і 
экскурсаводаў, паведаміла 
дырэктар мазалаўскай дшм 
аляксандра байдакова.

у мазалава 
адКрыюць 
ЭтнашКОлу

АУС, УАЗ “Віцебская гарадзкая 
цэнтральная паліклініка» або УКПП 
«Віцебская гарадзкая жыллёва-
камунальная гаспадарка», дамовы 
з якімі на абслугоўванне масавых 
мерапрыемстваў абласныя і гарадзкія 
ўлады зрабілі абавязковымі. 

Усе гэтыя службы адмаўляліся 
заключаць гэткія дамовы, 
спасылаючыся на адсутнасць 

адпаведнага дазволу, а дазвол не 
даваўся без дамоваў. У выніку, заяўнікі 
траплялі ў адмыслова прыдуманае 
бюракратычнае замкнёнае кола, 
разарваць якое немагчыма. Тым 
самым парушаліся і далей парушаюцца 
канстытуцыйныя правы грамадзян, 
міжнародныя забавязанні Беларусі і 
шматлікія прававыя акты краіны.

якаў дрозд

правы і СвабОды
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злачынСтвы

рЭліГійнае ЖыццёЖыві яК ГаСпадар

здарЭнні

шляхам веры

віцебСКая Сафія 
па вОбразу пОлацКай

у віцебску на беразе заходняй дзвіны вернікі 
праваслаўнай царквы хочуць пабудаваць Сафійскі 
сабор па вобразу полацкай Сафіі XI стагоддзя.

5 ліпеня на пасяджэнні 
святога Сінода Беларускай 
праваслаўнай царквы 
архіепіскап Віцебскі і Аршанскі 
Дзімітрый выступіў з такой 
прапановай.

Сінод прыняў да ведама 
рапарт кіраўніка Віцебскай 
дыяцэзіі і ўхваліў прапанову аб 
будаўніцтве Сафійскага сабора 
ў Віцебску па ўзоры Сафійскага 
сабора ХІ стагоддзя.

Можа быць прапанову і 
мае пад сабой сэнс, але з 
адной агаворкай: полацкі 
Сафійскі сабор, пабудаваны 

ў 11 стагоддзі, адпавядаў 
архітэктурным канонах 
свайго часу, быў прывязаны 
да вызначанага месца, таму 
адвольнае размяшчэнне і 
перанясенне яго ў стагоддзе 
21, можа сведчыць толькі 
ці пра маюць нястачы тыя, 
ідэй у рэлігійнай архітэктуры 
адказваюць сучаснасці, або аб 
замацаванні ў абывацельскім 
свядомасці прыналежнасці 
Сафіі толькі да праваслаўнай 
маскоўскай рэлігійнай 
традыцыі.

ян Сведка

З надыходам лета клопатаў 
у інспектара ДПС дадалося, бо 
на вакацыі адправіліся юныя 
ўдзельнікі дарожнага руху, 
якім неабходна распавесці, як 
зрабіць лета бяспечным.

Да пачатку «адпускнога» 
перыяду ў ягопамагатыххад
зіліюныяінспектарыдарожн
агаруху. Хлопчыкі і дзяўчын
кіраспавядалісваімаднагодк
ам і малодшымтаварышамаб 
элементарных асновах ПДР, 
вучылііхбыцьуважлівымі і 
дысцыплінаванымі на вуліцы.

Юныя памочнікі ДАІ з 
Мазалава не пакінулі без увагі 
і дарослых, якіх заклікалі не 

быць абыякавымі да паводзін 
непаўналетніх на праезнай 
часткі, тлумачыць дзецям 
сітуацыі, якія могуць узнікаць 
з імі пры знаходжанні на 
вуліцы. Яны нагадалі, што 
верным спадарожнікам 
кожнага ўдзельніка дарожнага 
руху павінен быцьфлікер. 
Свае патрабаванні ў вартавых 
дарог і да бацькоў-кіроўцам: 
прымяненне рамянёў бяспекі 
і дзіцячых утрымлівальных 
прылад - адна з галоўных 
прафілактычных мер 
недапушчэння дзіцячага 
дарожна-транспартнага траў-
матызму. Бо грэбаванне гэтымі 

элементарнымі правіламі 
можа прывесці да сумных 
наступстваў. Так, на мінулым 
тыдні ў ДТЗ пацярпелі двое 
непаўналетніх. 

З мэтай прафілактыкі 
«дзіцячых» ДТЗ Сяргей 
Альшэўскі разам са сваімі 
калегамі «патрулюе» дзіцячыя 
загарадныя аздараўленчыя 
і школьныя лагеры, 
сустракаецца з хлопчыкамі 
і дзяўчынкамі, а таксама іх 
выхавацелямі, каб у чарговы 
раз нагадаць пра тое, што 
дарога - месца падвышанай 
небяспекі.

WWW.UVD.VITEBSK.BY

інспектар дарожна-патрульнай службы аддзела даі віцебскага рауС Сяргей 
альшэўскі галоўным у сваёй дзейнасці лічыць прафілактыку дзіцячага дарожна-
транспартнага траўматызму.

прафілаКтыКа «дзіцячых» дтз

КрадёЖ у КняЖыцах
у вёсцы Княжыцы крадзёж грошай у доме пенсіянера здзейсніў жыхар г. віцебска.

1 ліпеня ў 15 гадзінащ 
50 хвілінаў у Віцебскі РАУС 
звярнуўся пенсіянер 1965 
года нараджэння, жыхар 
горада Віцебска. Ён паведаміў, 
што ў перыяд з 13 гадзінаў 
50 хвілінаў да 15 гадзінаў 
10 хвілінаў неўсталяваны 

злачынец, выставіўшы 
аконнае шкло, пракраўся ў 
ягоны дом, размешчаны ў 
вёсцы Княжыцы, і здзейсніў 
крадзёж грошай у суме 120 
тыс. рублёў. 

Супрацоўнікамі АУР РАУС 
папярэдне ўстаноўлена, што 

злачынства здзейсніў рабочы, 
раней судзімы за крадзёж 
жыхар Віцебска 1975 года 
нараджэння.

4 ліпеня АСК ўзбуджана 
крымінальная справа па арт. 
205 ч. 2 КК.

ян Сведка

Крымінальная Справа – за перавышЭнне 
СлуЖбОвых паўнамОцтваў

у дачыненні да галоўнага архітэктара віцебска Генеральнай пракуратурай ўзбуджаная 
крымінальная справа –за перавышэнне службовых паўнамоцтваў.

5 ліпеня распачата 
крымінальная справа ў 
дачыненні да начальніка 
аддзела архітэктуры і горада 
будаўніцтва Віцебскага 
гарвыканкама – галоўнага 
архітэктара горада Віцебска. 
Справа ўзбуджаная па 
матэрыялах сёмага кіравання 
(па Віцебскай вобласці) 

ГУБАЗіКМУС. Пра гэта 
паведамляе Генеральная 
пракуратура Беларусі.

Службовая асоба 
падазраюцьу перавышэнні 
ўлады або службовых 
паўнамоцтваў (ч. 3 арт. 426 КК) 
пры выкананні капітальнага 
рамонту і мадэрнізацыі 
гаспадарчага корпуса ДУ 

"Нацыянальны акадэмічны 
драматычны тэатр ім. Я. 
Коласа". Паводле акту 
праверкі, сума шкоды склала 
звыш 149 000 000 рублёў.

Крымінальная справа 
накіраваная ў Следчы камітэт 
Рэспублікі Беларусь.

http://news.tut.by/
society/356575

рабаванне СярОд белаГа дня
2 ліпеня каля 13 гадзінаў злачынец з сумачкі пенсіянеркі з віцебскага раёна 
адкрыта выкраў бутэльку гарэлкі.

2 ліпеня ў 13 гадзінаў 25 
хвілінаў у Віцебскі РАУС 
звярнулася пенсіянерка, 1950 
года нараджэння.Грамадзянка 
паведаміла, што каля 13 
гадзінаў нявысветлены 

злачынца з яе сумачкі адкрыта 
выкраў бутэльку гарэлкі. 
Шкода склала 42 тыс. рублёў.

Супрацоўнікамі ОУР РАУС 
устаноўлена, што злачынства 
здзейсніў працоўны, 1975 года 

нараджэння.
8 ліпеня ОСК ўзбуджана 

крымінальная справа па арт. 
206 ч. 2 КК. Выкрадзенае 
канфіскавана.

ян Сведка

КрадзёЖ дЭталяў тармазнОГа абСталявання
у перыяд з 5 мая да 4 ліпеня неўсталяваны злачынец з 24-х вагонаў здзейсніў 
крадзёж дэталяў тармазнога абсталявання.

11 ліпеня ў 14 гадзінаў 
30 хвілінаў у Віцебскі АУС 
на транспарце паступіла 
паведамленне: у перыяд з 5 
мая да 4 ліпеня неўсталяваны 
злачынец з 24-х вагонаў, якія 
знаходзяцца ў працяглым 

адстоі, здзейсніў крадзёж 
дэталяў тармазнога 
абсталявання.

Шкода склала 11,5 млн. 
рублёў.

Папярэдне ўстаноўлена, што 
злачынца ўчыніў непрацуючы, 

раней судзімы за крадзёж 
жыхар Віцебскага раёна 1971  
г.  нараджэння.

12 Ліпеня АСК ўзбуджана 
крымінальная справа па арт. 
205 ч. 2 КК.

ян Сведка

міны абяСшКОдЖаны
86 мінамётных мін часоўвялікай айчыннай вайны 
знойдзены ў віцебскім раёне.

Паблізу в Лучынаўка 
Віцебскагараёна 6 ліпеня 
ў 18.00 у лясным масіве 
выяўлены 86 мінамётных 
мін часоў Вялікай Айчыннай 

вайны.
7 ліпеня знойдзеныя міны 

абясшкоджаны групай 
размініравання в \ ч 5524.

ян Сведка

пад віцебСКам шуКаюць 
зніКлую яГадніцу

19 ліпеня ў 10 гадзінаў раніцы 78-гадовая жыхарка 
вёскі Кавалёва запольскага сельсавета віцебскага 
раёна марыя нікіфарава пайшла ў лес па ягады і да 
гэтага часу не вярнулася дадому. апошні раз яе бачылі 
суседзі, калі яна выходзіла з лесу.

Сваякі, якія жывуць у 
Віцебску, даведаліся аб 
знікненні жанчыны толькі 
ў 4:30 раніцы ў суботу (20 
ліпеня). Яны звярнуліся ў РАУС 
і разам з салдатамі, міліцыяй 
і пошукавымі сабакамі 
прачэсвалі лес, але не знайшлі 
зніклую. Таксама з сабакамі 
былі агледжаны дамы і адрыны 
ў вёсцы, але і гэтыя пошукі 
вынікаў не прынеслі.

Цяпер яны маюць намер 
звярнуцца ў пошукава-
выратавальны атрад «Анёл», 
які заклікае валанцёраў 
далучыцца да пошукаў. Па 
словах дачкі зніклай жанчыны, 
абяцаў дапамагчы атрад 
хуткага рэагавання на НС 
горада Віцебска, ратавальнікі 
сёння павінны выехаць з 

горада і накіравацца ў вёску.
Прыкметы Марыі 

Нікіфаравай: рост 160 см, 
шчыльнага целаскладу, вочы 
светла-зялёныя, валасы сівыя, 
пафарбаваныя ў каштанавы 
колер; была апранутая ў 
працоўны халат сіняга колеру, 
белую ў гарох хустку, зялёныя 
боты, штаны. Асаблівыя 
прыкметы: на правай шчацэ 
радзімка, амаль поўная 
адсутнасць зубоў, шнар 
пасля выдалення жоўцевай 
бурбалкі ад грудзей да пупа, 
выразна бачнае варыкознае 
пашырэнне вен на нагах 
вышэй каленяў.

Тэлефоны для сувязі: 
8970388 (МТС) дачка Ірына; 
375-33-6666856 ПСО «Анёл».
«народныя навіны віцебска»

Аварыя адбылася 22 ліпеня, 
каля 12.00, на 81-м кіламетры 
трасы М8 (мяжа Расіі - Віцебск 
- Гомель - мяжа Украіны). 32-
гадовы віцяблянін, кіруючы 
аўтамабілем Nissan Primera, 
па пакуль неўсталяванай 
прычыне выехаў на паласу 
сустрэчнага руху і сутыкнуўся 
з аўтамабілем Dacia Logan.

- У выніку ДТЗ кіроўца Nissan 
загінуў на месцы ДТЗ, 65-гадовы 
кіроўца, 49-гадовая пасажырка 

і 39-гадовы пасажыр Dacia Lo-
gan з цяжкімі траўмамі былі 
дастаўлены ў рэанімацыйнае 
аддзяленне абласной 
бальніцы, - паведаміла AUTO.
TUT.BY начальнік аддзялення 
агітацыі і прапаганды УДАІ 
УУС Віцебскага аблвыканкама 
Алеся Сярогіна.

Прычыны і абставіны аварыі 
высвятляюцца.

Вядзецца следства.
ян Сведка

у віцебскім раёне сутыкнуліся Nissan і Dacia: адзін 
чалавек загінуў, трое - у рэанімацыі.

у выніКу дтз КірОўца 
заГінуў на меСцы

Штодня яны праходзілі 
больш за 30 кіламетраў, а 
ўвесь шлях склаў 120.

Пілігрымка грэка-каталікоў 
з Віцебску ў Полацк пралягала 
па тэрыторыі Віцебскага, 
Шумілінскага і Полацкага 
раёнаў.

Айцец Яўген Усошын 
кажа, што пілігрымка была 

прысвечаная веры, роздумам 
пра веру, а таксама веры як 
спадчыне, якую мы атрымалі 
ад нашых продкаў:

«Падчас пілігрымкі былі 
закранутыя такія гістарычныя 
тэмы, як пачатак місіі Кірыла 
і Мяфодзія, хрост князя 
Ўладзімера і царкоўны даробак 
мітрапаліта Іпація Пацея».

Лозунг пілігрымкі — «Веру, 
Госпадзе, і вызнаю».

Сярод удзельнікаў — 
маладафронтавец Мікола 
Дземідзенка, яго жонка Алеся 
і іх трохмесячны сын.

Найстарэйшаму пілігрыму — 
70 гадоў. 

www.svaboda.org/
content/article/25049358

больш за 100 грэка-каталікоў прайшлі на мінулым тыдні пілігрымкай з віцебску ў 
полацк.

піліГрымы 
па шляху з віцебСКу на пОлацК 
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наш Свет беларуСы Сьвету наГадалі пра палітвязьняў
у менску завяршыўся шосты зьезд беларусаў сьвету, арганізаваны згуртаваньнем беларусаў сьвету «бацькаўшчына». у заключных дакумэнтах форуму 
ўдзельнікі заклікалі ўлады краіны бараніць нацыянальную мову і культуру, падтрымліваць беларусаў у замежжы і вызваліць палітвязьняў у беларусі.

Другі дзень Шостага зьезду 
беларусаў сьвету распачаўся з 
таго, што дэлегаты распавядалі 
пра досьвед жыцьця і дзейнасьці 
беларускіх супольнасьцяў у сваіх 
краінах, а таксама аб праблемах 
сувязі беларусаў замежжа 
з уладамі Беларусі. Сярод 
іншых — кіраўніца беларускай 
супольнасьці ў польскім 
Гданьску Алена Глагоўская: 
«Для беларусаў Польшчы цяпер 
ёсьць асноўная праблема. Ня 
ведаю, чым гэтак не дагадзілі 
ўладам Беларусі, але ня ўсе 
тут ёсьць. Да прыкладу, мой 
сябар Яўген Вапа — старшыня 
беларускага зьвязу ў Польшчы, 
галоўны рэдактар газэты „Ніва“ 
і дырэктар „Радыё Рацыя“ — 
неўязны ў Рэспубліку Беларусь. 
Ягоная непрысутнасьць тут шмат 
пра што кажа. І ўезд беларусаў 
Польшчы, якія цяпер тут, таксама 
да апошняга моманту стаяў пад 
знакам пытаньня. Калі чалавек 
увесь дзень мусіць правесьці ў 
консульстве ў чаканьні таго, што 
нехта дасьць дазвол паехаць на 
Шосты зьезд беларусаў ці не, 
то гэта адназначны паказчык 

стаўленьня да беларусаў за 
мяжой, у гэтым выпадку — у 
Польшчы».

Пра тое, што афіцыйныя 
ўлады дзеляць беларусаў на 
«сваіх» і «чужых» ня толькі ў 
Беларусі, але і за межамі краіны, 
казалі многія прадстаўнікі 
нацыянальных суполак. У тым 
ліку — прэзыдэнт таварыства 
беларусаў Эстоніі Ніна Савінова: 
«Да прыкладу, цягам апошніх 
трох гадоў я адчуваю такую 
зьнявагу з боку беларускага 
дыпляматычнага корпусу ў 
Эстоніі, што я зьвярнулася да 
Лукашэнкі з запытам: ці гэта 
ёсьць пазыцыя дзяржавы да 
беларусаў замежжа? Гэта жах, 
проста жах! Яны выяжджаюць на 
шыкоўных аўтамабілях, маюць 
добры аклад, маюць вялікі штат 
супрацоўнікаў. Дык чаго вы сюды 
прыехалі? Адседзець свой тэрмін 
і паглядзець, у якую багацейшую 
краіну паехаць? Ведаеце, гэта 
гвалт, проста гвалт».

Адначасна прадстаўнікі 
беларускіх суполак з Крыму і 
Малдовы выказвалі падзяку 
афіцыйным беларускім уладам, 

прамаўляючы па-расейску, а 
таксама ўхваляючы расейска-
беларускае двумоўе. Былы 
старшыня Вярхоўнага Савету 
і ўдзельнік ранейшых зьездаў 
беларусаў сьвету Станіслаў 
Шушкевіч адзначыў, што ў гэтым 
сэнсе цяперашні зьезд стаўся 
адрозным ад усіх папярэдніх: 
«Я ў пэўнай роспачы, бо тут 
вельмі шмат людзей, якія ня 
ведаюць, што адбываецца ў 
Беларусі. У нядаўнім мінулым 
яны — этнічныя беларусы, і сталі 
гэткімі антыбеларускімі, што 
мне сорамна за іх. Выніковыя 
дакумэнты падрыхтаваныя 
нядрэнна, але і тут ёсьць 
недахопы. Бо калі, да прыкладу, 
пішацца пра вызваленьне 
палітвязьняў, але ня пішацца пра 
тое, што іх неабходна цалкам 
рэабілітаваць, то гэта азначае, 
што і тут, на месцы, мы забыліся, 
хто і чаму пакуты за нас прымае. 
А мы сядзім, праводзім зьезд і 
пляскаем у далоні трывіяльным 
і прымітыўным выступам. Мне 
падаецца, што трывіяльшчыны 
на гэтым зьезьдзе больш, чым на 
ўсіх папярэдніх разам узятых».

У другі дзень зьезду працавалі 
і сэкцыі, якія мелі на мэце 
выпрацоўку адзінага падыходу 
да вырашэньня шэрагу 
праблемаў, характэрных як для 
нацыянальных суполак за мяжой, 
так і для беларусаў на радзіме: 
асыміляцыя, пераемнасьць 
пакаленьняў, адсутнасьць 
дзяржаўнай падтрымкі. Акрамя 
праблемаў, удзельнікі форуму 
дзяліліся і аптымізмам, як іркуцкі 
беларус Алег Рудакоў: «Першае 
і галоўнае — мы сабраліся 
разам і мусім усьвядоміць, што 
мо хопіць жаліцца на нейкія 
цяжкасьці. Мы ў Іркуцку ня маем 
падтрымкі ні ўладаў Беларусі, 
ні ўладаў Іркуцку, тым ня менш 
мы жывём і дзейнічаем. Проста 
трэба быць пасіянарнай асобай, 
прысьвяціць і ахвяраваць 
частку свайго жыцьця агульнай 
справе».

Вынікам Шостага зьезду 
беларусаў сьвету сталася 
прыняцьцё шэрагу рэзалюцыяў 
і зваротаў да ўладаў Беларусі, 
у тым ліку — аб захаваньні 
гісторыка-культурнай спадчыны, 
беларускай мовы, аб законе ў 

абарону беларусаў замежжа, 
а таксама аб вызваленьні 
палітычных вязьняў. Аднак 
невядома, ці будуць гэтыя 
дакумэнты ўспрынятыя 
афіцыйнымі ўладамі краіны, кажа 
дэлегат зьезду Лявон Баршчэўскі: 
«Беларускае грамадзтва і 
ўлады жывуць у паралельных 
прасторах і плоскасьцях. І тое, 
што сюды прыйшоў міністар 
культуры сказаць правільныя 
рэчы, то гэта ніяк не закранае 
тыя праблемы, якія насамрэч 
існуюць. А менавіта — сытуацыя 
ўнутранай асыміляцыі 
беларусаў. Калі тут будуць 
зьнікаць асновы беларускай 
культуры і беларуская мова, то 
як яны могуць быць захаваныя 
ў дыяспары? І гэта праблема. 
Яна найважнейшая, і зьезд ня 
можа дапамагчы яе вырашыць. 
Галоўнае з усяго — наколькі хто-
небудзь з уладаў прыслухаецца 
да таго, што дэлегаты зьезду 
скажуць».

Сёмы зьезд беларусаў сьвету, 
паводле традыцыі, мае адбыцца 
ў Менску праз чатыры гады. 

Галіна абакунчык

пытанні «нарОднаГа рЭферЭндуму» 
Сфармулююць увОСень

пытанні, якія можна вынесці на абмеркаванне «народнага рэферэндуму», будуць 
апублікаваныя ў сярэдзіне верасня, паведаміў белапан намеснік старшыні 
кампаніі «Гавары праўду!» андрэй дзмітрыеў.
нагадаем, ініцыятарамі "народнага рэферэндуму" выступілі кампанія "Гавары 
праўду!", рух "за Свабоду" і партыя бнф.

"За два месяцы мы аб'ехалі 
13 гарадоў, у якіх сустрэліся і 
пагутарылі прыкладна з тысяччу 
чалавек. У планах — да канца 
лета аб'ехаць яшчэ сем гарадоў", 
— паведаміў Дзмітрыеў. Паводле 
яго слоў, ужо бачныя тэмы, 
якія "людзей па-сапраўднаму 
хвалююць".

Сярод такіх пытанняў 
Дзмітрыеў вылучыў тры. Па-
першае, гэта пытанне якасці 
і даступнасці медыцынскага 
абслугоўвання. Па-другое, 
магчымасць нармальна 
працаваць і зарабляць грошы. 
"Людзі кажуць, што эканамічныя 
свабоды і ініцыятывы заціснуты, 
што дзяржава думае не пра тое, 
каб дапамагчы ім зарабіць, а пра 
механізм выціскання грошай", — 

сказаў палітык.
Па-трэцяе, гэта пытанне 

непадкантрольнасці ўладаў. 
"На думку людзей, чыноўнікі 
ўспрымаюць сваю працу 
як прыступку да лепшай, 
яны імкнуцца паказаць сябе 
добрымі больш высокаму 
кіраўніцтву ў Мінску, а не 
клапоцяцца пра развіццё 
рэгіёнаў і іх інфраструктуры. 
Людзі дастаткова выразна 
называюць такіх прадстаўнікоў 
улады дачаснікамі", — зазначыў 
Дзмітрыеў.

З палітычных пытанняў, 
якія, на думку людзей, могуць 
быць вынесены на "Народны 
рэферэндум", Дзмітрыеў 
назваў абмежаванне тэрмінаў 
прэзідэнцтва і вяртанне да 

Вот только, если разложить всё 
по полочкам, вырисовывается 
отнюдь не блестящая для 
Беларуси картина. Предыдущий 
визит Лукашенко в Пекин 
состоялся в 2010-м. Вот и 
посмотрим на внешнеторговую 
динамику за последние три 
года.

Экспорт Беларуси в КНР
2010 г. – 475,8 млн долларов
2011 г. – 636,6 млн долларов
2012 г. – 433,6 млн долларов
То бишь по итогам прошлого 

года наш экспорт в Китай 
рухнул почти в полтора раза. 
Более того, он не дотянул даже 
до показателей двухлетней 
давности.

Экспорт КНР в Беларусь
2010 – 1,683,4 млн долларов
2011 – 2193,9 млн долларов
2012 – 2367,9 млн долларов
Зато китайский экспорт в 

нашу страну уверенно растет, 
а с ним и отрицательное для 
Беларуси сальдо в торговле 
с Поднебесной. Почему это 
происходит, говорилось уже не 
раз. Так что, просто констатируем: 
фокус с товарооборотом 
кроется в том, что Беларусь 
стала еще одним рынком для 
китайской продукции. Не Бог 
весть какое достижение. А 
если учесть, что, например, 
качество оборудования, 
поставляемого китайцами, 
вызывало нарекания даже у 
Сергея Сидорского в бытность 
его премьер-министром, можно 
констатировать, наша страна 
больше теряет, чем выигрывает, 
от такого «стратегического 
партнерства».

Кстати, как сообщает БЕЛТА, 
вице-премьер Анатолий 
Тозик заявил, что во время 
нынешнего официального 
визита Александра Лукашенко 
в КНР планируется заключить 
контрактов и соглашений на 
1,5 миллиарда долларов. Сумма 

даже по меркам Беларуси не ахти, 
а для Китая вообще смешная. 
Кстати, во время предыдущего 
визита Лукашенко в Пекин были 
завизированы проекты на 3,5 
миллиарда долларов.

Но дело даже не в том, что на 
этот раз сумма оказалась в два с 
лишним раза меньше. Проблема 
в другом.

Министр промышленности 
Беларуси Дмитрий Катеринич 
подробно отчитался в Пекине 
перед журналистами о том, 
что можно записать в актив 
нашей экономике. Накануне 
визита заключен договор на 
поставку карьерной техники 
на 9 миллионов долларов. 
Планируется подписать 
контракт на поставку в Китай 
БелАЗов и запасных частей на 
12 миллионов долларов. Уже 
есть соглашения на поставку 350 
энергонасыщенных тракторов, 
различных комбайнов. Общую 
сумму Катеринич на тот 
момент оценил в 70 миллионов 
долларов.

Понятно, что в ходе 
визита будут подписаны и 
другие контракты. Но на 
основе сказанного можно 
прогнозировать, что белорусы 
продадут китайцам своей 
продукции миллионов этак на 
200 плюс-минус. А львиная доля 
от 1,5 миллиардов – это то, что 
КНР втюхает нам, еще больше 
увеличив отрицательное 
внешнеторговое сальдо РБ. Но 
об этом и Лукашенко, и Тозик 
предпочли умолчать. 

А победные реляции 
об «огромном прогрессе» 
смахивают на «утку по-
пекински». «Утку» не в 
кулинарном, а в журналистском 
смысле слова. На деле же всё 
идет к тому, что очередной 
«китайский прорыв» 
превратится в провал.

вадим ливнев 

«мы когда-то мечтали о том, чтобы достичь 
товарооборота в 500 миллионов долларов между 
двумя государствами. Сегодня мы уже вертимся возле 
цифры 3 миллиарда. Это огромный прогресс», – заявил 
александр лукашенко в интервью агентству Синьхуа.

О чем умОлчали 
луКашенКО и тОзиК

рэальных паўнамоцтваў 
парламента і незалежнасці 
выбарчай сістэмы. Праўда, 
зазначыў ён, гэтыя пытанні 
больш хвалююць актывістаў 
дэмакратычных арганізацый.

Паводле слоў намесніка 
старшыні руху "За Свабоду" 
Юрыя Губарэвіча, апошнім 
часам людзі сталі больш адкрыта 
ісці на кантакт з апазіцыяй. 
"Калі раней да прадстаўнікоў 
апазіцыі простыя людзі ставіліся 
з асцярогай, то зараз бачаць у іх 
тых, хто гатоў узнімаць пытанні, 
што іх хвалююць. Так што, лічу, 
перспектывы ў "Народнага 
рэферэндуму" неблагія", — 
сказаў ён.

прэс-служба 
руху “за свабоду!”

дЭмаКратычны рух

«дЭвальвацыя рубля ў меЖах 10% 
непазьбеЖная»

9 ліпеня курс даляра на беларускай валютна-фондавай біржы абнавіў гістарычны максімум
Радые Свабода  запыталася ў 

эканамістаў, ці есьць прычыны 
чакаць аслабленьня беларускага 
рубля?

Экспэрт Беларускага 
эканамічнага дасьледча-
адукацыйнага цэнтру Зьміцер 
Крук лічыць, што на стан рубля 
ўплываюць некалькі тэндэнцыяў:

— Перадусім гэта пагаршэньне 
сытуацыі на зьнешніх рынках. 
Сальда замежнага гандлю — 
з дэфіцытам. Пагоршылася 
каньюнктура на расейскім 
рынку, бо запаволіліся тэмпы 
росту ў Расеі. І гэта нэгатыўна 
ўплывае на беларускі экспарт. 
Другі чыньнік — унутраная 
эканамічная палітыка. Мне яна 
нагадвае палітыку ў першай 
палове 2009 году. І хоць 
попыт ня рос, адбываўся рост 
выпуску прадукцыі. Так і цяпер. 
Гэта вядзе да павялічэньня 

зьнешнегандлевага дэфіцыту 
і росту напругі на валютным 
рынку.

Эканаміст Сяргей Чалы 
дадае яшчэ адзін чыньнік — 
мадэрнізацыя беларускай 
прамысловасьці, якая вядзе да 
росту інвэстыцыйнага імпарту (1 
млрд даляраў за першыя пяць 
месяцаў). А гэта аказвае ціск 
на бягучы рахунак плацежнага 
балянсу.

Прагнозы экспэртаў не 
апакаліптычныя, аднак і ня надта 
суцяшальныя. Зьміцер Крук 
лічыць:

— Нацбанк будзе максымальна 
стрымліваць аслабленьне рубля. 
Аднак, з улікам аслабленьня 
расейскага рубля, дэвальвацыя 
беларускага рубля ў межах 10% 
непазьбежная. 

З ім згодны Сяргей Чалы:
— Для эканомікі было б 

карысна расьцягнутае ў часе 
аслабленьне беларускага рубля. 
Але Нацбанк баіцца, і цалкам 
справядліва, што гэта прывядзе 
да панічных настрояў сярод 
насельніцтва. Таму да канца году 
аслабленьне рубля складзе 10–
15% ад цяперашняга ўзроўню. 
І гэта прыкладна супадае з 
высновай МВФ наконт таго, 
наколькі абменны курс рубля 
завышаны адносна свайго 
раўнаважнага значэньня.

Нагадаем, што Міжнародны 
валютны фонд у справаздачы 
пра стан беларускай эканомікі 
прыйшоў да высновы, што курс 
рубля завышаны на 11%.

9 ліпеня курс даляра на 
Беларускай валютна-фондавай 
біржы абнавіў гістарычны 
максімум. За 1 USD давалі 8860 
рублеў.

gazetaby.com/cont/art.php

беларуСь-Кітай

фінанСавыя праблемы
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беларуСь Стала 
аутСайдерОм СнГ пО 

ЭКОнОмичеСКОму рОСту
в беларуси самая высокая инфляция и один из самых 
низких темпов роста ввп.

По данным Статкомитета 
СНГ, Беларусь оказалась 
на предпоследнем месте 
по росту ВВП. За январь-
май наша страна валовой 
внутренний продукт 
увеличила к аналогичному 
периоду прошлого года лишь 
на 1,5%.

Хуже сработала лишь 
экономика Украины, которая 
произвела валового продукта 
даже на 1,1% меньше 
прошлогоднего показателя. 
Примерно на одном уровне 
с Беларусью находится наш 
главный экономический 
партнер — Россия: лишь 1,6% 
прибавки ВВП.

Активнее всего вал 
нарастил Казахстан — плюс 
8,4%, а также Армения (7,5%) 
и Таджикистан (7,3%).

Индекс потребительских 
цен, сложившийся за первые 
5 месяцев 2013 года на уровне 
21,7%, трехкратно превышает 
средний по СНГ. У других 
стран он колеблется от 2 до 
7%. Только Украине удалось 
получить инфляционный 
показатель меньше уровня 
прошлогоднего периода — на 
0,5%.

Несмотря на серьезные 
экономические проблемы, 
реальные располагаемые 
денежные доходы белорусов 
резко поползли вверх. За 
январь-май рост составил 
20,6%. В России же этот 
показатель остановился на 
уровне плюс 4,5%.

http://news.mail.ru/inworld/
belorussia/economics/

14039359/?frommail=1

«СуКін Сын», узГадаваны Крамлём
19 гадоў таму — 20 ліпеня 1994-га — учорашні дырэктар саўгасу «Гарадзец» 
на шклоўшчыне і дэпутат вярхоўнага Савету аляксандар лукашэнка пад бел-
чырвона-белым сьцягам і на трыбуне з «пагоняй» прынёс прысягу ў якасьці 
першага прэзыдэнта незалежнай беларусі.

Амаль два дзясяткі гадоў 
на чале дзяржавы зрабілі 
Лукашэнку палітычным 
доўгажыхаром. Што 
дазваляе Лукашэнку так 
доўга кіраваць краінай, ня 
гледзячы на непрыхаванае 
жаданьне вярнуцца ў 
«сьветлае савецкае мінулае»? 
Меркаваньне публіцыста, 
палітоляга Аляксандра 
Класкоўскага: «Шмат фактараў 
можна назваць. Канечне, 
нельга адмовіць Лукашэнку 
ў харызьме, у таленавітым 
папулізьме. Але калі усё груба 
зводзіць да двух фактараў, 
я б назваў, па-першае, 
нямераную падтрымку Расеі, 
якая ўвальвае ў рэжым проста 
шалёныя грошы. Пры тым, 
што паміж Масквой і Менскам 
пэрыядычны здараюцца 
канфлікты, гандлёвыя і 
інфармацыйныя войны, але ў 
рэшце рэшт усё адбываецца 
паводле аднаго прынцыпу — 
„няхай сукін сын, але наш сукін 
сын“. Гэты прынцып працягвае 
дзейнічаць і цяпер. І я думаю, 

наша ўлада

што Пуцін дзеля стварэньня 
эфэмернага Эўразійскага 
саюзу выдаткуе для Лукашэнкі 
чарговую грашовую 
пайку — ужо фактычна 
пад прэзыдэнцкія выбары 
2015 года. А другі фактар 
палягае ў тым, што ў Беларусі 
практычна падчыстую 
выпаленае палітычнае поле. 
Харызма-не харызма, але калі 
дубінкай па галаве апазыцыя 
пастаянна атрымлівае, 
абывацель застрашаны, то 
рэвалюцыю тут, груба кажучы, 
не распачнеш».

10 ліпеня 1994 году 
Аляксандар Лукашэнка 
выйграў прэзыдэнцкія 
выбары ў другім туры. У фінале 
«барацьбіт з карупцыяй» без 
асаблівых праблемаў адолеў 
тагачаснага прэм’ер-міністра 
краіны Вячаслава Кебіча. 
Празь 10 дзён у Авальнай 
залі парлямэнту адбылася 
ўрачыстая інаўгурацыя 
першага прэзыдэнта 
Рэспублікі Беларусь. Як 
аказалася, пакуль што і 

адзінага.
Выкарыстоўваць высокае 

становішча ў карысьлівых 
мэтах Лукашэнка пачаў 
літаральна зь першых 
гадоў прэзыдэнцтва. Шэраг 
ініцыяваных ім рэфэрэндумаў 
быў умела абгорнуты такім 
чынам, што гэта не ён сам 
захацеў, а «народ» даў яму 
карт-блянш выбірацца 
на вышэйшую пасаду 
неабмежаваную колькасьць 
разоў, дазволіў яму зьмяняць 
гістарычныя сымбалі на 
савецкія, ня пярэчыў, каб 
загнаць у моўную рэзэрвацыю 
беларускую мову.

Далей — больш, але ўжо без 
асаблівай траты часу на парады 
з народом. Практычна поўнае 
вынішчэньне іншадумства, 
абяскроўліваньне неза-
лежных СМІ і трэцяга сэктару, 
тэрміны зьяноволеньня 
для апанэнтаў, загадкавыя 
зьнікненьні і сьмерці вядомых 
палітыкаў, грамадзкіх дзеячаў, 
журналістаў.

ігар Карней

Гранічныя максімальныя 
рознічныя цэны на 
якія рэгулююцца віды 
цукру-пяску белага без 
дадаткаўпавышаюцца ў 
сярэднім на 5%. Ўстаноўлены 
гранічныя максімальныя 
рознічныя цэны на цукар-
пясок белы без дабавак 
вагавы, упакаваны ў мяшкі 
ад 25 да 50 кг, у 7900 рублёў 
за 1 кг і на цукар-пясок белы 
без дабавак, расфасаваны ў 
спажывецкую ўпакоўку ад 
500 г да 1 кг, - у 8400 рублёў 
за 1 кг.

Як пракаментавалі ў 
Міністэрстве эканомікі, 
рашэнне аб павышэнні 
цэн прынята «з улікам 
прапаноў канцэрна« 
Белдзяржхарчпрам »для 
стабілізацыі фінансавага 
стану цукраперапрацоўчых 
арганізацый". Папярэдні раз 
цэны на цукар падымаліся 
24 чэрвеня мінулага года - да 
8000 рублёў за 1 кг.

Гранічныя максімальныя 
адпускныя цэны на якія 
рэгулююцца групы хлеба і 
батонаў павышаюцца да 10%. 
Гаворка ідзе пра хлеб жытні 
і жытна-пшанічны, булачных 
вырабах з пшанічнай мукі з 
утрыманнем цукру і тлушчаў 
у суме не вышэй за 14%. 
Дадзенае рашэнне прынята 
з улікам кампенсацыі 
падаражэння сыравіны, 
адзначылі ў Мінэканомікі.

Гранічныя мінімальныя 

цэны на алкагольную 
прадукцыю крэпасцю звыш 
28% павышаюцца «у сувязі 
з ростам ставак акцызаў». 
Лімітавая мінімальная 
адпускная цана на алкаголь 
мацункам 40% за 0,5 л 
павялічана на 25,6% да 
27 тыс. рублёў, лімітавая 
мінімальная раздробны кошт 
(з ПДВ) - на 28,4% да 38 тыс. 
рублёў. Лімітавая мінімальная 
адпускная цана на імпартны 
алкаголь крэпасцю 40% 
павышана на 25,6% да 54 тыс. 
рублёў.

Як адзначыў у каментары 
для Naviny.by эканамічны 
эксперт «Ліберальнага клуба» 
Антон Балточка, чэрвеньскі 
паказчык інфляцыі за ўсё ў 0,3% 
на фоне агульнай коштавай 
карціны можа казаць 
пра тое, што«адбываецца 
стрымліванне коштаў, каб 
патрапіць у прагнозны 
паказчык 12% інфляцыі за год 
".

«Як толькі паставілі 
інфляцыю 0,3% за чэрвень, 
ўбачылі, што ёсць невялікі 
задзел для таго, каб 
карэктаваць кошты - 
павялічыць іх на некаторыя 
тавары», - адзначыў эксперт.

Пры гэтым Антон Балточка 
лічыць, што ў рэжыме 
ручнога кіравання ўлады не 
ўкладуцца ў прагнозныя 12% 
інфляцыі. На думку эксперта, 
па выніках года рост цэн 
можа скласці каля 15%. За 

першае паўгоддзе інфляцыя 
ўжо складае 7%: у студзені - 
3%, у лютым - 1,2%, у сакавіку 
- 1,1%, у красавіку - 0,5%, у маі 
- 0,7%, у чэрвені - 0,3%.

Прадукты харчавання сталі 
першай ластаўкай у чарадзе 
павелічэння цэн, таму што 
менавіта на гэтыя тавары 
яны даўно не падымаліся, 
адзначае Болточко. Далей, 
лічыць эканаміст, варта 
чакаць павелічэння коштаў 
на паслугі ЖКГ, якія часта 
падымаюцца летам, так як 
для насельніцтва гэта менш 
прыкметна, чым зімой. 
Акрамя таго, рост даходаў 
насельніцтва - гэта таксама 
фармальны нагода для росту 
тарыфаў.

«Улічваючы, што ўзровень 
тарыфаў на паслугі ЖКГ 
аказвае істотны ўплыў 
на ўзровень жыцця 
насельніцтва, іх павышэнне 
плануецца вырабляць 
паэтапна, у ўвязцы з ростам 
даходаў насельніцтва і 
адначасовым аказаннем 
найменш абароненым 
яго групам дзяржаўнай 
адраснай сацыяльнай 
дапамогі для аплаты гэтых 
паслуг», - заявіў у інтэрв'ю 
«Народнай газеце» міністр 
ж ы л л ё в а - к а м у н а л ь н а й 
гаспадаркіАндрэй Шорац.

Не выключана, лічыць Антон 
Болточко, што паднімуцца 
цэны і на паліва

алёна Спасюк

уСлед за прадуКтамі мОЖа 
падараЖЭць бензін і Квартплата

у беларусі з12 ліпеня даражэюць цукар, хлеб і алкаголь. Эксперт лічыць, што гэта 
вынік стрыманай ўручную інфляцыі і не апошняе павышэнне коштаў у гэтым 
годзе.

Як паведаміла прэс-служба 
Саўміна, 17 ліпеня члены 
Прэзідыума Савета міністраў 
у поўным складзе выехалі 
ў Віцебск, дзе разгледзелі 
пытанне выканання Віцебскім 
аблвыканкамам прагнозных 
паказчыкаў сацыяльна-
эканамічнага развіцця. Пры 
гэтым высокі сход больш быў 
падобным на экстраную нараду 
з мэтай пошуку магчымых 
шляхоў выхаду з складанай 
эканамічнай сітуацыі, у якой 
апынуўся рэгіён. І дадзеныя 
аб тым, што па выніках 5 
месяцаў 2013 Віцебская 
вобласць не выканала дзве 
траціны асноўных даведзеных 
паказчыкаў сацыяльна-
эканамічнага развіцця, толькі 
меншае з пытанняў.

Паводле дадзеных прэм'ер-
міністра, сёння ў рэгіёне 
больш за 40% усіх арганізацый 
знаходзяцца ў няўстойлівым 
фінансавым становішчы.

«Гэта вельмі трывожная 
сітуацыя», - сказаў Міхаіл 
Мясніковіч.

На думку прэм'ер-міністра, 
такая сітуацыя склалася 
па прычыне непісьменнай 
фінансавай палітыкі, якая 
праводзіцца ў Віцебскай 
вобласці на месцах.

Так, напрыклад, у Віцебскай 
вобласці атрымала шырокае 
распаўсюджванне практыка 
узаемных фінансавых 
абавязацельстваў, якія растуць 
як снежны ком, пазбаўляючы 
арганізацыі абаротных 
сродкаў і перспектыў 

развіцця. У першую чаргу гэта 
тычыцца сельскагаспадарчых 
арганізацый, дзе 
запазычанасць вытворцаў 
пад будучыя пастаўкі малака 
з тэрмінам больш за год 
склала 113 мільярдаў рублёў, 
што складае 56% ад сумы 
авансавых запазычанасцяў па 
краіне.

«Вымалёўваецца своеасаб-
лівая піраміда ўзаемных 
даўгавых абавязацельстваў, 
якія, калі не прыняць 
адпаведныя меры, могуць 
паралізаваць развіццё 
прадпрыемстваў і вобласці 
ў цэлым», - заявіўМіхаіл 
Мясніковіч.

Таксама па дадзеных 
ўрада, існуе праблемная 
запазычанасць па крэдытах, 
выдадзеных банкамі 
Віцебскай вобласці. Так за 
студзень-май 2013 года 
даўгі павялічыліся ў 2 разы і 
склалі 241млрд. рублёў. Ужо 
цяпер Віцебскі аблвыканкам 
горш за іншыя вобласці 
выконвае выдадзеныя раней 
гарантыі - яго абавязак перад 
банкамі складае больш за 100 
мільярдаў рублёў.

У сувязі з гэтым прэм'ер-
міністр чакае ад губернатара, 
міністра эканомікі і 
іншых службовых асоб 
канкрэтных прапаноў па 
лакалізацыі пагроз, якія 
нясе рост пратэрмінаванай 
запазычанасці і пазыковай 
нагрузкі асабліва для 
сельскагаспадарчых вытвор-
цаў.

на думку прэм'ер-міністра беларусі міхаіла 
мясніковіча, у віцебскай вобласці фарміруецца 
піраміда узаемных фінансавых абавязацельстваў 
суб'ектаў гаспадарання, якая можа паралізаваць 
эканомікі рэгіёну.

фарміруецца піраміда 
узаемных фінанСавых 

абавязацельСтваў

праблемы віцебшчыны

рОСт КОштаў


